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Leven na de sloophamer
Kerkraadvoorzitster Lucie Geleyn ziet toekomst na radicale beslissing

Afscheid van een nuchtere topsporter
Donna-Donny Truyens verliet zonder veel mediatrammelant na tien jaar topsport de actieve gymwereld

XX Kerkenplan Antwerpen 
wil acht kerkgebouwen 
loslaten
XX Van Sint-Lambertus  
zal enkel toren en koor 
blijven staan
XX Parochianen lieten nu 
al de emoties achter 
zich

Erik DE SmEt
Het Kerkenplan van de stad Ant-
werpen voorziet voor vijf paro-
chiekerken een ‘verandertraject’, 
lees: vijf kerken worden herbe-
stemd of afgebroken. Nog eens 
drie andere kerken zijn nu al 
niet meer in gebruik. De site van 
de Sint-Lambertuskerk uit 1913-
1914 in de wijk Dam krijgt een 
nieuwe bestemming, waarbij en-
kel de toren en het koor overeind 
blijven staan.

Lucie Geleyn is voorzitster van 
de kerkfabriek van Sint-Lamber-
tus. „Ik ben afkomstig uit Beve-
ren, in het Waasland, en kwam 
in de wijk wonen toen ik 26 was”, 
vertelt ze ons in het café dat haar 
dochter uitbaat. „Ik nam hier een 
schoenenwinkel over en rolde als 
vanzelf in het rijke verenigings-
leven van de wijk. Iedereen ken-

de hier iedereen. Een dorp in de 
stad was het, bekend om zijn ve-
le beenhouwerijen. Op een dag, 
meer dan twintig jaar geleden, 
kwam Jef Barzin, onze pastoor, 
me vragen of ik lid wilde wor-
den van de kerkraad. Dat vond 
ik vreemd, want ik ging maar tot 
mijn veertiende op school.”

Sindsdien is er echter veel ver-
anderd in de wijk. De bevol-
king slonk van 10.000 naar goed 
2.500, ook al vestigden zich veel 
allochtonen in de wijk. Winkels 
en bedrijven sloten de deuren. 
De meeste verenigingen kap-
ten ermee, op OKRA na. En de 
parochie? „Als we in onze zon-

dagsviering dertig kerkgangers 
tellen, is het veel”, mijmert Lu-
cie Geleyn. „Onze kerk is dus veel 
te groot en bovendien is het ge-
bouw verkommerd. Vaak moe-
ten we vlak vóór de viering het 
stof van de stoelen vegen. Zo ka-
duuk is het plafond. We gaven 
handenvol geld uit aan architec-

ten, maar de problemen raakten 
maar niet opgelost. Er moest wat 
gebeuren. De noodzaak om kerk-
plannen op te stellen versnelde 
alleen maar dat proces. We kre-
gen het voorstel mee te stappen 
in een vernieuwend project en 
met de kerkraad hapten we met-
een toe. Het was geen vijf vóór, 
maar tien over twaalf.”

De oplossing is radicaal. Het 
schip van de kerk zal worden af-
gebroken en vervangen door be-
jaarden- en gezinswoningen. Op 
de gelijkvloerse verdieping komt 
er ruimte voor startende bedrijf-
jes. Het koor wordt herbestemd 
als gemeenschapszaal voor de 
buurt. De kerktoren blijft over-
eind, met op het gelijkvloers een 
kleine kapel. Hoe emotioneel 
weegt het afscheid van de kerk?

„De mensen van de parochie 
zijn er overheen”, beklemtoont 
Lucie Geleyn. „Natuurlijk heeft 
het kerkgebouw voor velen een 
grote betekenis. Mijn man deed 
er zijn communie bijvoorbeeld. 
De weerstand zal wellicht vooral 
komen van mensen die er nooit 
misvieren. Met de bejaardenflats 
kunnen we echter een oplossing 
aanreiken aan mensen die an-
ders de buurt zouden moeten 
verlaten. Bovendien blijven we 
als kleine kerkgemeenschap bij 
elkaar. Er is toekomst, zij het an-
ders. Ik ziet het alvast zitten.”

Patrick VErStuyft
„Na een succesvolle internatio-
nale turncarrière van tien jaar wil 
Donna-Donny zich nu toeleggen 
op een job in de verpleegkunde.” 
Zo luidt de slotzin waarmee de 
website van de GymnastiekFe-
deratie Vlaanderen „de meest ge-
lauwerde mannelijke gymnast 
van België, Donna-Donny Truy-
ens” uitzwaait. De jongeman uit 
Kessel-Lo, nu 27, werd op het WK 
turnen in 2010 nog zevende in de 
finale op het ‘paard met bogen’. 
Weg is nu een leven in het teken 
van sport op het hoogste niveau. 
Een leven van opofferingen.

‘Opoffering’ vindt Truyens ne-
gatief klinken. „Uiteindelijk 
bracht het voor mezelf wat po-
sitiefs teweeg. Op jonge leef-
tijd heb je niet het gevoel ‘offers’ 
te brengen. Als ik in de lage-
re school na schooltijd nog vijf 
keer per week ging trainen, dan 
kon ik soms niet aanwezig zijn 
op een verjaardagsfeestje van 
andere kinderen of op een fami-
liebijeenkomst. En toen ik als 
twaalfjarige op internaat ging in 
de Topsportschool Gymnastiek 
in Gent, was dat misschien ook 
niet vanzelfsprekend, maar je 
gaat ervoor. Dat zou ik niet wil-

len terugdraaien. Ik ben blij met 
wat ik deed. Zonder twijfel.”

In januari besloot Truyens te 
stoppen. „Ik had het gevoel dat 
ik er het maximum had uitge-
haald en was intussen afgestu-
deerd in de verpleegkunde. Het 
was gewoon tijd voor iets nieuws 
in mijn leven.” Dat nieuwe pad 
leidde hem als verpleegkundi-
ge naar de afdeling neurologie 
in het UZ Gent, een job waar hij 
veel voldoening uithaalt.

De aanpassing was wel „niet te 
onderschatten. Ik praatte er veel 
over met familie en vrienden, 
want je zit hoe dan ook met twij-
fels of je wel de juiste beslissing 
nam. Al bij al verliep het vlot. Ik 
wist hoe ik me wilde oriënteren 
na mijn carrière, had een diplo-
ma op zak en vond vlug werk. 
Sommige andere topsporters zit-
ten allicht met meer vragen over 
‘wat nu?’.”

Nog tijdens zijn carrière besef-
te Truyens dat ook de media-aan-
dacht iets tijdelijk is, want sterk 
afhankelijk van het resultaat. „Je 
mag het niet naar je hoofd la-
ten stijgen. Bekend willen zijn, 
was nooit een doel. Ik deed mijn 
sport graag en wilde presteren. 
Dat was het allerbelangrijkste.”

Dat heeft topsport hem geleerd: 
„Altijd met beide voeten op de 
grond blijven en jezelf blijven.” 
Ook het werk met zijn patiënten 
doet hem dat beseffen. „Een goe-

de gezondheid lijkt vanzelfspre-
kend, terwijl we ons gelukkig 
mogen prijzen dat we geen pro-
blemen kennen.” En voor de toe-
komst blijft Donna-Donny Truy-
ens zijn eigenste zelve: „Goed 

zorgen voor anderen, hopen dat 
alles goed gaat met de familie en 
later een mooi gezin en fijne kin-
deren hebben. Niks bijzonders 
eigenlijk, maar dat is net het bij-
zondere.”

Advertentie

Donna-Donny Truyens haalde als gymnast tot zes keer toe de 
finale van het Europees kampioenschap turnen.  © Belga Image

„Voor onze parochiekerk was het tien over twaalf”, zegt Lucie Geleyn.  © Frank Banhmüller
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